
Dve priložnosti mestnega turizma
Po besedah letošnjega dobltnika Kralgherjeve

nagrade, Kompasovega generalnega direktorja
Egona Conradija, Ima Ljubljana dve veliki priložnosti,
klju mora upoštevati pri oblikovanju svoje turistične
ponudbe. Prva priložnost Je vezana na nfeno bogato
zgodovlno, na njen prometnl položaj in na njeno trgo-
vinsko ponudbo, druga pa na vse hltrejši razvoj
mesta LJubljane kot kongresnega centra.

hotela obeta, da bo letos ure-
sničil program obnove. »Dru-
ga vrsta gostov, ki jih pripelje-
mo v Ljubljano, pa so turisti,
ki obiščejo slovensko-hrvaš-
ko-istrsko obmodje, ki je
hkrati tudi najgosteje obiska-
no turistično območje v Jugo-
slavyi. Vse bolje se namreč
prodajajo enodnevni izlet na
poti Postojna, Ljubljana,
Bled. Letos bo Kompas še po-
pestril to ponudbo. Ob tem pa
menim, da bi morala Ljubtia-
na pripraviti tako imenovano
,shopping' ponudbo. Turisti
se namreč vse bo]j zanimajo
za nakup krzna, kristala,
plošč in drugega blaga. Ce bo-
do tudi trgovine lahko prido-
bivale devize na podlagi po-
slovanja z dinarskimi čeki,
potem bodo vsekakor imele
dovolj motiva, da bodo obli-
kovale takšno ponudbo,« je
dejal Conradi. Tretja skupina
tiyih gostov, ki so zanimivi za
Ljubljano, pa so turisti iz so-
sednje Italije in južne Avstri-
je. Italijanskih gostov je v
našem mestu iz leta v leto več.
Največ doslej pa jih je bilo
prav med letošnjfeni novolet-
nimi prazniki. Za njih bi na-
kupovanje vsekakor pomeni-
lo izjemno veliko.

»Te tri skupine tujih turi-
stov pa dajejo Ljubljani veli-
ke možnosti za razvoj turisti-
čne ponudbe, seveda pa ob
pogoju, da se bo še naprej ra-
zvijala tako, kot se je v za-
dnjih treh letih,« je dejal naš

.sogovornik.
• Ljubljana mora torej
nadaJjevati tudi z vsemi turi-
stičnimi prireditvami, kot so
Noč na LJubljanici, novoletnf
sejem in druge, ki so, mimo-
grede povedano, več ali manj
v občini Ljubljana Center.

Ko je bil govor o kongresni
dejavnosti Ljubljane, pa je
Egon Conradi dejal: »Kongre-
sna ponudba Ljubljane teija
več, kot lahko mesto ta hip

»Kompas si že od nekdaj
prizadeva v LJubljano, ki je v
zadnjem času dobila že podo-
bo prikupnega mesta, pripe-
ljati vse več domačih in tujih
gostov. V okviru naše poto-
valne dejavnosti, tako imeno-
vanega .touring' paketa, si
prizadevamo, da v čimvečje
število programov vključimo
tudi obisk Ljubljane. Če gre
za prihode naših izseljencev iz
Združenih držav Amerike, pa
je Ljubljana, oziroma letališče
Brnik, sploh izhodiščna po-
staja njihovega obiska. Naj-
več teh gostov podoživlja
Ljubljano z dvodnevnim bi-
vanjem v slovenskem glav-
nem mestu. Pri tem se kaže
vse večja potreba po ustrez-
nih hotelskih zmogljivostih.
Holliday Inn namreč ne more
zadovo]jiti vseh potreb po to-
vrstni hotelski storitvi. Poleg
tega pa je za takšna skupinska
potovaiya tudi nekoliko pre-
drag,« je povedal Egon Con-
radi.

Hotel Lev, ki stoji v Ljublja-
ni že dvajset let, pa je tačas
potreben zlasti temeljite
adaptacije. Kot nam je pove-
dal Conradi, si kolektiv tega

ponudi. Ljubljana lahko
sprejme 400 do 500 udeležen-
cev nekega kongresa, če pa
jih je na kongresu več, potem
pa so tu že nepremostljive te-
žave. Poglavitna težava je
spet v premajhnih visokokva-
litetnih hotelskih zmogljivo-
stih. V Ljubljani moramo na-
mreč ta čas razčistiti osnovno
dilemo: ali obnovitev Ljub-
Ijanskega gradu ali zidava vi-
sokokvalitetnega hotela.
Osebno menim, da ta čas ho-
tel bolj potrebujemo, Ljub-
Jjanski grad pa je draga inve-
sticija, ki nam ne bo prinesla
ustreznega dobička. Kongre-
sna in tudi sejemska dejav-
nost, ki se zadnje čase lahko
pohvali z razstavami svetov-
nega pomena (sejem vin, elek-
tronike, moda, itd.), bolj po-
trebujeta kvaliteten hotel.«

Obnova starega mestnega
jedra v občini Ljubljana Cen-
ter je tudi del turistične po-
nudbe in turističnega razvoja
Ljubljane. Tu bi morali na-
daJjevati z odpiranjem maj-
hnih lokalov, ki bi jih morali
veijetno prepustiti zasebne-
mu sektorju. Bistveno za izda-
jo dovoljenj za odprtje maj-
hnega lokala pa bi moralo biti
to, da posameznik sprejema
program, ki ga je začrtala
občina. Poslovna skupnost bi
zato morala izdelati natančno
analizo ponudbe, ki je zdaj tu
že prisotna ter na tej podlagi
izdelati nadcdjnjo smer inve-
stiranja.

»Kompasu bi ob tem tudi
prav prišel prospekt, iz kate-
rega bi bilo razvidno, kaj lah-
ko človek v tem jedru vidi,
doživi in kupi. Kompas bi pri
tem projektu tudi fmančno
sodeloval. Projekt pa bi bil ze-
lo koristen za informiranje in
animiranje turistov za obisk
Ljubljane. Posebno pozor-
nost bi pri tem morali posveti-
ti vprašanju, kako v ta pro-
spekt vkUučiti ljubljansko
tržnico. Vse več je turistov, ki
bi si radi ogledali in doživeli
tržnico v večjem mestu. Pri
tem je potrebno ugotoviti tu-
di, kako turistom zagotoviti
ustrezno prehrano, zlasti ka-
ko v to vključiti sedaiye go-
stinske lokale na tem obmo-
čju,« je ob koncu dejal Egon
Conradi. JURIJ POPOV


